
 

Holmens Kanal 22 

1060 København K 

Telefon 72 28 24 00 

Folketingets Lovsekretariat 

Medlem af Folketinget Mai Mercado (KF) har d. 25. oktober 2019 stillet følgende 

spørgsmål nr. S 195 til social- og indenrigsministeren, som hermed besvares. 

Spørgsmål nr. S 195: 

”Hvad er, ifølge ministeren, årsagen til, at ministeren i Folketingets spørgetid den 23. 

oktober 2019 ikke tydeligt svarede på spørgsmålet, om hvorvidt en dispensationsmu-

lighed for magtanvendelse kræver en lovændring, eller om det er noget, ministeren 

kan bestemme egenhændigt?” 

Svar: 

Spørgsmålet blev stillet i forlængelse af en diskussion i foråret, som jeg ikke selv tog 

del i og derfor ikke kunne udtale mig om. Som jeg sagde i Folketingets spørgetid den 

23. oktober, arbejder vi på at finde en løsning på dette problem. Men det er afgørende 

for mig, at vi ikke laver snuptagsløsninger på dette område. Det er et kompliceret om-

råde med mange etiske dilemmaer, og derfor skal vi finde løsninger, som er holdbare, 

og som kan samle opbakning i Folketinget. 
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